

Bestyrelsesmøde i SSP-Samrådet
9. januar 2025 kl. 9.30-15
Hotel Fredericia

Referat

Nr.	Punkt	Beskrivelse
	<p><i>Fraværende:</i> Janni Fuglsang (Frederikshavn), Kristian Kilt (Odder), Naqib Mazari (Haderslev), May Hansen (Guldborgssund), Mikkel Godman Jensen (Høje Taastrup), Lotte Houllind (Kasserer, Vallensbæk).</p>	
	<p>Forud for mødet var der følgende ændringer til dagsordenen:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Etablering af sekretariatets kontor (midlertidig løsning) - Økonomigruppe - Designskabelon til introkurser 	
1.	<p>Spørgsmål til orienteringspunkter & referat fra sidste møde</p>	<p>6by-netværket: Der kan deltage repræsentanter for KU og de kommuner som derudover er involveret i netværket. Det er ved at blive afklaret, hvilke datoer, som kan lade sig gøre.</p> <p>Der blev stillet et spørgsmål om hvorfor fagudvalgene ændrer navn til fagfora. <i>Hertil var svaret at et 'udvalg' afspejler at der er en politisk beslutningskompetence i udvalgene, hvilket ikke afspejler virkeligheden.</i></p>
2.	<p>Etablering af sekretariatets kontor (midlertidig løsning)</p>	<p>Formanden indledte punktet med følgende bemærkninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Der har været en proces med at etablere sekretariatet hos Urban 13, som en midlertidig løsning. - Der er i mellemtiden kommet udkast på samarbejdsaftale hos DKR. Hertil er der mulighed for, at sekretariatet får fast kontorplads i sekretariatschefens stabskontor indtil etableringen af det selvstændige kontor. - Det er derudover ved at blive afklaret, hvilke udgifter, der følger ved etableringen af kontoret såvel som fraflytning af kontoret. Bl.a. 200.000 til betaling for etableringen af dørhul til kontor. <p>Der var bred enighed i bestyrelsen om, at der først afgives endeligt svar til DKR, når der er afklaring om, hvorvidt dørhul skal reetableres på SSP-Samrådets regning i tilfælde af fraflytning.</p>
3.	<p>Årsmøde, status (kreds Midt- og Vestsjælland)</p>	<p>Formanden overgav ordet til repræsentanter fra Midt- og Vestsjællands kreds, som arrangerer Årsmødet 2025 og havde følgende bemærkninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Kredsrepræsentanten deltager udelukkende på styregruppemøder med henblik på at sikre tilbageløb til bestyrelsen. - <u>Økonomi:</u>

		<p>Der er 325 tilmeldinger. Økonomien falder på plads. Der er tilmeldt 11 VIP-plader, som deltager om onsdagen. To deltager også om aftenen.</p> <ul style="list-style-type: none"> - Styregruppen gav udtryk for, at der havde været godt samarbejder med sekretariatet og Nyborg Strand Hotel. - Et enkelt programpunkt er lagt sammen grundet manglende tilslutning. <p>Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.</p>
4.	Drøftelse af kredse	<p><u>Udfordringer og potentialer i kredsene:</u> Formanden præsenterede kortvarigt punktet, hvor det blev bemærket, at der af forskellige veje, har været givet udtryk for behov for sparring ift. kredsens formål mm. Der blev på punktet lagt op til, at bestyrelsen kom med bemærkninger på hvilke udfordringer, der kan være i forbindelse med arbejdet i kredsene.</p> <p>Bestyrelsen havde følgende bemærkninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Flere kredse gav udtryk for udfordringer med politiet, særligt, hvordan de kan inddrages funktionelt i kredsarbejdet. Det er svært for Politiet, hvordan de ser sig selv være med. • Der efterspørges en afklaring om deltagelse af Politiet i SSP-Samrådet. Da de ikke har en formel plads og stemme i foreningen kan der være udfordringer i forbindelse med dette. • På kredsrådsniveau og borgmesterniveau kan man arbejde på, at SSP-samarbejdet prioriteres mellem borgmester og politiinspektør. • Der blev givet udtryk for, at kredsene kan savne mere fra SSP-Samrådet ift. lokale problemstillinger. • Der kan anmodes i kredsene om at afklare, hvordan kredsene er operationaliseret. Sådan, at vi kan finde ud af det på døgnet. <p>Arbejdsgruppen for organisationsbeskrivelsen vil arbejde mod at kvalificere en proces på døgnet med henblik på en formålsbeskrivelse samt overvejelser i forbindelse med Politiets inddragelse i kredsarbejdet mm.</p> <p><u>Overvejelser om model for planlægning af årsmøder fremadrettet:</u> I forlængelse af drøftelse af kredsene og orientering om årsmødet for 2025 afgav Kreds Midt- og Vestsjællands repræsentanter bemærkninger vedr. udfordringer i forbindelse med planlægning af årsmødet 2025:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Udsendte datoer og lokalitet. • Bestemmelser af prisen og kredsens råderum. <i>Pris og lokalitet er i udgangspunktet fastlagt af bestyrelsen til at være 5795 kr., og årsmødet foregår på Nyborg Strand Hotel.</i> • Program og Kvalitet: Man må gå ud fra, at kredsene kan levere på et højt fagligt niveau.

		<ul style="list-style-type: none"> • Kredsen vil gerne lægge op til et overleveringsmøde mellem kredsene der afholder, så det bliver mere smidigt. <p>Der blev efterfølgende givet mulighed for at bestyrelsen kunne afgive mindre bemærkninger i forbindelse med planlægning af årsmødet:</p> <ul style="list-style-type: none"> • På baggrund af tidligere udfordringer med at få Politiet med, blev de af planlæggerne for årsmødet 2024 inddraget i høj grad i planlægningen. • Når stafetten overdrages, kan der være nogle punkter eller pejlemærker, som skal efterfølges. • Der har før været erfaring med, at programmet kan vise sig at blive bedre end forventet. • Der kan være en væsentlig gevinst for kredse ift. det sociale og samarbejdet internt. • Det er drænende at ordne teknikaliteter og kontrakter. <p><u>Oplæg fra KU:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Der kan udfærdiges en opdateret drejebog (vejledning), som imødekommer dele af det ovenstående. • Kreds Vestegnen lægger op til, med bestyrelsens godkendelse, at arbejde med en model, hvor sekretariat og kasserer varetager dialog med konferencestedet, og at der sikres et stabilt tilbageløb til bestyrelsen i form af en følgegruppe fra bestyrelsen. Kredsen får til ansvar at varetage fagligt indhold og program. • Det er væsentligt, at bestyrelsen får mulighed for at kommentere på indhold og program. <p>Herefter anmodede kreds Vestegnen om en følgegruppe til årsmødet 2025. Hertil blev følgende valgt: Andreas (Frederikssund), Helle (Horsens), Bo (Solrød), Rikke (Aalborg) udover Asbjørn (sekretariat, Lotte (Kasserer) samt Rune (Gladsaxe)</p> <p>Kreds Vestegnen fik opbakning til at arbejde videre med den foreslåede model.</p>
5.	Økonomigruppe	<p>Formanden præsenterede punktet med bemærkninger angående stillingtagen til punkter, som skal afklares ift. budgettet samt en beslutning om at afholde ekstraordinært bestyrelsesmøde inden generalforsamlingen, da regnskabet ikke er afsluttet endnu.</p> <p>Økonomigruppen præsenterede derefter den enkelte budgetpost til afklaring.</p> <p><u>Webinarer & Temadage:</u> Det er en vigtig del af SSP-Samrådet, at vi kan afholde faglige temadage og bør prioriteres.</p>

		<p>Herefter tilkendegav bestyrelsesmedlemmer interesse for at bidrage til opgaven:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Lærke (Silkeborg) og Jan (Skive) vil gerne bidrage til en temadag og webinar. • Rikke (næstforperson) og Helle (Vejle) vil gerne bidrage med Tovholderfunktion på temadage. <p>Bestyrelsen godkendte på baggrund af ovenstående, at budgetposten bør fremgå af budgettet.</p> <p><u>Undersøgelser til understøttelse af praksis:</u> Rune (Gladsaxe) præsenterede idéen bag budgetposten: At tage nogle af de praktiske og lokale udfordringer op, og kvalificere mindre rapporter.</p> <p>Pernille (Gentofte) vil gerne melde sig til at overveje, hvordan vi arbejder med at kvalificere noget af det arbejde, som der kan bidrage til, at vi formidler undersøgelser til understøttelse af praksis og bruger pengene afsat til puljen. Anvendelsen af midlerne godkendes i bestyrelsen.</p> <p>Bestyrelsen afgav opbakning til arbejdet.</p> <p><u>Kontingent:</u> Bestyrelsen indstiller ikke til ændring af kontingentet til generalforsamlingen.</p> <p><u>Projekter:</u> Pba. af udfordringer ift., hvilke projekter SSP-Samrådet varetager fra år til år, anmodede økonomigruppen om overvejelser fra bestyrelsen om, hvordan budgettet kan sættes op sådan, at det afspejler organisationens aktivitetsniveau.</p> <p>Hertil gav bestyrelsen udtryk for, at det er vigtigt, at der er gennemsigtighed i foreningens økonomi og, at budgettet afspejler aktiviteterne i foreningen bedst muligt.</p> <p>Bestyrelsen vil gerne understrege, at der er tillid kassererens arbejde.</p> <p>Da regnskabet først er færdigt i februar, indstiller økonomigruppen, at der indkaldes til ekstraordinært bestyrelsesmøde.</p> <p>Ekstraordinært bestyrelsesmøde er godkendt Mødet afholdes online d. 27. februar 14.30-16.00</p>
6.	Workshop om fagudvalg del 1 (organisationsbeskrivelse)	Repræsentanter fra arbejdsgruppen for organisationsbeskrivelsen (Rune og Andreas) præsenterede kortvarigt formålet med punktet.

		<p>Hertil blev det bemærket, at inputtene afgivet på workshoppen bliver videre behandlet hen imod et udkast til organisationsbeskrivelsen. Det er dertil forventet, at første fagforumsdag bruges på at definere formålsbeskrivelsen for fagfora.</p> <p>Til rammesætningen af workshoppen blev der lagt vægt på, at med de øgede midler følger et kompetenceløft og kvalitet og flere aktiviteter i fagfora.</p> <p>Herefter blev bestyrelsen inddelt i mindre grupper. Grupperne havde til opgave at beskrive værdier i fagfora og hvor værdien skabes.</p> <p>Dernæst gik grupperne sammen to og to, og skulle drøfte roller ift. bidrag og ansvar for den enkelte værdi.</p> <p>Arbejdsgruppen for organisationsbeskrivelsen behandlede inputtene fra workshoppen i løbet af frokosten.</p>
7.	Workshop om fagudvalg del 2 (organisationsbeskrivelse)	<p>Arbejdsgruppen præsenterede de foreløbige principper for fagforaene på baggrund af inputtene fra første del af workshoppen:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Fagfora er netværk, hvor man kan træde ind med en nysgerrighed og blive klogere. • Fagfora er en faglig kapacitet og ressource for medlemmer ift. at hente viden, faglighed, sparring, rådgivning etc. • Fagfora arbejder med at gøre aktuel viden tilgængelig for SSP-Samrådets medlemmer og andre interessenter i form af rapporter, undersøgelser, temadage, webinarer osv. <p>Hertil afgav bestyrelsen følgende bemærkninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Organisationsgruppen bør være obs. på Politiets deltagelse og sikring af faglig kvalitet i konstellation med samtlige medlemmer herunder også eksterne. • Det blev understreget, at tovholderne er ansvarlige for fagforaenes fremdrift, og at de lever. • Det bør overvejes, hvordan fagfora-medlemmer kan understøtte leverancer, sådan, at tovholderne ikke står alene. Hertil kan man notere sig, at tovholderrollen godt kan fordeles, hvorfor det er væsentligt, at det økonomiske kan være fleksibelt. • Det blev foreslået, at der kan være mulighed for at overveje en ansættelse til facilitering af det praktiske med arbejdet i fagfora (sekretær). • Organisationsgruppen bør være opmærksom på potentielle forventninger om ligestilling af kredsrepræsentanter i bestyrelsen. <p>Specifikt til fagfora godkendte bestyrelse følgende til budgettet for 2025:</p>

		<ul style="list-style-type: none"> • Aktivitetsmidler til fagfora • Honorar til tovholder • Midler afsat til fagforumsdag.
8.	Retningslinjer for honorar og projektarbejde for SSP-Samrådet	<p>Formanden præsenterede kortvarigt punktet med baggrunden for indstillingen jf. den kommenterede dagsorden. Særligt ift. lønnen for eksternt arbejde for SSP-Samrådet.</p> <p>Det er forventet, at dokumentet om retningslinjer for honorar og eksternt arbejde i SSP-Samrådet opdateres og godkendes i bestyrelsen.</p> <p>Bestyrelsen godkender den nye løn for eksternt arbejde for SSP-Samrådet på 450 kr.</p>
9.	Ejerskab i projekt PAS(-light)	<p>Formanden præsenterede punktet med henblik på, at bestyrelsen drøfter mulighederne for et mere markant ejerskab af Projekt PAS.</p> <p>Til punktet havde bestyrelsen følgende drøftelser:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Det er nogle bestyrelsesmedlemmers erfaring, at kurserne fungerer glimrende. • Der er enkelte udfordringer i anvendelsen af PAS-Light, da ungdomsuddannelserne ikke har kapaciteten eller ressourcerne til at afvikle undervisningen. Desuden er der en bekymring om, hvorvidt undervisningen anvendes lokalt og om de rette uddannes. • Det skal drøftes med Søren, om der er personer, som kan involveres og overtage på sigt. • Det er væsentligt, at SSP-Samrådet fagligt kan forsvare og blåstemple Projekt PAS i et marked med øvrige materialer. • Relevante fagfora kan fortsat inddrages i forbindelse med at kvalificere undervisningsmaterialet og indholdet. <p>Bestyrelsen udskyder forslaget om ejerskab til efter evalueringen er færdig.</p>
10.	Etablering af fagudvalg for fritidsliv	<p>På baggrund af drøftelser vedrørende lommepengejobs foreslås det at udvide perspektivet og arbejde mod etablering af et fagforum.</p> <p>SSP-Samrådet har ikke pt. et forum, som handler decideret om fritidslivet. Der kan være gode samarbejdsflader for udvalget.</p> <p>Pernille (Gentofte), John (Aabenraa), Claus Hansen (Randers) og Lotte (Vallensbæk) vil gerne deltage.</p> <p>Fagforummet definerer sig selv frem mod generalforsamlingen.</p> <p>Lotte Houllind deltager og indkalder til arbejde med etableringen af fagforum frem mod generalforsamlingen.</p>

11.	Overvejelse om lukning/fralæggelse af Facebook-gruppen	Overgået til senere bestyrelsesmøde grundet mangel på tid til punktet.
12.	Rundspørge om opioid-håndtering	<p>Formanden præsenterede kortvarigt punktet med en anmodning om en mindre rundspørge blandt bestyrelsesmedlemmerne og deres respektive kredse.</p> <ul style="list-style-type: none"> • København har en anonym-vejledning (guide), som kan opsøges og vejlede. Vejledningen gør det tydeligt, at man ikke får fravær for at opsøge den. • Omfanget er angiveligt meget lokalt. • Midt- og Vestjylland oplever ikke nogen problematikker. Der er politisk bevågenhed og der er opmærksomhed på, at SSP-samarbejdet kan inddrages som aktør og som del af politiske dagsordener. • Det er ofte flere af de ellers velfungerende unge, som bliver brugere. • Der er ikke-offentlige tal fra nordjyllandsk kommune som peger på, at det generelle stofbrug blandt de unge er faldende og den største udfordring i højere grad er kokain. Politiet siger, at det fylder i kredsen, og at det beslaglægges. Misbrugsområdet frygter et mørketal. • Kreds Nordsjælland har drøftet det nyligt på et kredsmøde. Her har der været fokus på mørketallene. Der har været enkelte sager med overdosering hos mere traditionelt udsatte unge. • Rockwool-fondens undersøgelse fra oktober peger på 4%, men det er ikke afspejlet i ungeprofilundersøgelsen. • Der kan opstå en misforståelse med opioiderne, som af nogen unge opfattes, som svarende til almindelig medicin og på den måde virker mindre farligt. • Silkeborg tydeliggør muligheden for de unge at de kan opsøge hjælp og rusmiddelvejledning. • I nogen sammenhænge i Vejle oplever man, at elever på ungdomsuddannelser blander det i drikkedunke. • Kim Gilberg fra U-turn kan anbefales ift. oplæg om opioider og stoffer. • SSP-Samrådet bør positionere sig i den forstand, at vi kan læne os op ad anbefalinger, men det er vigtigt, at vi ikke skaber flertalsmisforståelser på et område med væsentlig politisk opmærksomhed. • Det fastholdes, at SSP-Samrådet gerne vil analysere og undersøge før vi handler, så bestyrelsens anbefaling var generelt, at SSP-Samrådet bør forholde sig nysgerrigt, kritisk og analyserende til udviklingen. <p>Bestyrelsen tog kommentarerne til efterretning.</p>

13.	Folkemødet	<p>Indsatsen for Folkemødet blev præsenteret med udgangspunkt i to modeller, hvoraf der deltager to repræsentanter på den ene og fire på den anden.</p> <p>Vi har fortsat mulighed for at deltage med aktiviteter i regi af DKR, som lægger faciliteter til.</p> <p>På denne baggrund var der tilslutning til SSP-samrådet deltager med fire deltagere på folkemødet: Mads, Asbjørn, Pernille og Bo.</p>
14.	Kursusgruppen	<p>Sekretariatet præsenterede kortvarigt behovet for indstillingen fra kursusgruppen. Der er behov for at strømline udtrykket på intro pakken i form af en PowerPoint-skabelon.</p> <p>Kursusgruppen har mandat til at vurdere tilbudsgiver.</p> <p>Det skal være et krav om at designskabelonen også skal virke for SSP-Samrådet generelt.</p>
15.	Valg til 2. repræsentant i KU	<p>Andreas blev valgt som 2. repræsentant. Sekretariatet indkalder til de relevante møder.</p>
16.	Evt.	<p><u>Projekt med opgang 2:</u> Bestyrelsen drøftede oplægget fra sekretariatet på vegne af fagudvalget for forebyggelse på grunduddannelserne.</p> <p>Hertil besluttede bestyrelsen, at projektet skal leve op til SSP-Samrådets projektmodel og organisationsbeskrivelsen. Det skal afklares, hvordan SSP-Samrådet er inddraget.</p>
	Kommende møder og relevante datoer	<p>2025:</p> <ul style="list-style-type: none"> • 27. februar: ekstraordinært bestyrelsesmøde, online • 18-20. marts: SSP-Samrådets generalforsamling & årsmøde • 7. april: Implementeringsworkshop, ON, Århus • 10. april: Implementeringsworkshop, ON, Gentofte • 7.-8. maj: Døgnmøde (konstituering) • 12.-14. juni: Folkemødet 2025, Allinge • 11. september: bestyrelsesmøde, Fredericia • 13. november: bestyrelsesmøde, online